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    Protokół nr LVI/2023 

przebiegu LVI sesji Rady Powiatu w Śremie, 

która odbyła się w piątek 29 września 2023 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza 17 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 12.32 z uwagi na problemy techniczne. 

W sesji udział wzięło 16 Radnych. Nieobecny usprawiedliwiony Radny Artur Bielawski. 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

W obradach uczestniczyli również: 

1. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  

2. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

3. Marek Matuszewski z-ca naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

Starostwa Powiatowego w Śremie. 

4.  Karolina Gałuszka Kierownik PCPR w Śremie. 

 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady LVI sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk, a podstawą prawną tej rejestracji 

jest art. 6 ust. 1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym 

przetwarzanie jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a 

ustawy o samorządzie powiatowym. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 16 Radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

 Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z LV sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowych z przeznaczeniem na cele drogowe. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

stanowiącej fragment pasa drogowego drogi powiatowej w miejscowości Esterpole. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

stanowiącej fragment pasa drogowego drogi powiatowej w miejscowości Trąbinek. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 

2023 rok. 
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11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia gminie Śrem pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej. 

12. Interpelacje i zapytania Radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu  

z LIV posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w wyniku którego Protokół LV sesji z dnia 

25.08.2023 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (16 głosów za).  

 

Ad 3.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że sprawozdanie Zarządu Powiatu  

z wykonania uchwał Rady Powiatu dotyczące sesji z dnia 25.08.2023 r. stanowiące załącznik nr 

4 do protokołu nie wymaga uzupełnienia. Zapytał, czy Radni zgłaszają pytania? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 

roku. Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, przez panią Karolinę Gałuszka więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Karolina Gałuszka Kierownik PCPR w Śremie powiedziała, że w przestawionym projekcie 

uchwały jest błąd pisarski w pkt. 3 uzasadnienia wskazano kwotę 99,95 zł a powinno być 5.099,95 

zł.   

 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę wraz z 

autopoprawką. 

 

Uchwała nr LVI/380/2023  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku  została 

podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 6. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowych z przeznaczeniem na cele drogowe. Poinformował, że projekt uchwały był 

przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu komisji budżetu przez pana Marka Matuszewskiego 

z-ca naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Starostwa Powiatowego w 

Śremie więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

 

Radni nie zgłosili pytań.  

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr LVI/381/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowych z przeznaczeniem na cele drogowe (2 nieruchomości położone w Śremie przy ul. 

Mickiewicza) została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (16 głosów za) i stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad 7. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

stanowiącej fragment pasa drogowego drogi powiatowej w miejscowości Esterpole. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu komisji 

budżetu przez pana Marka Matuszewskiego z-ca naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami Starostwa Powiatowego w Śremie więc otworzył dyskusję i poprosił o 

zgłaszanie pytań.  
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Radni nie zgłosili pytań.  

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr LVI/382/2023 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

stanowiącej fragment pasa drogowego drogi powiatowej w miejscowości Esterpole została 

podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

Ad 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

stanowiącej fragment pasa drogowego drogi powiatowej w miejscowości Trąbinek. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu komisji 

budżetu przez pana Marka Matuszewskiego z-ca naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami Starostwa Powiatowego w Śremie więc otworzył dyskusję i poprosił o 

zgłaszanie pytań.  

 

Radni nie zgłosili pytań.  

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr LVI/383/2023 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

stanowiącej fragment pasa drogowego drogi powiatowej w miejscowości Trąbinek została podjęta 

przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad 9. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2023 rok. 

 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym 

posiedzeniu Komisji, więc poprosił jedynie o przedstawienie autopoprawek. 

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 

10 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań.  

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę wraz z 

autopoprawkami. 

 

Uchwała nr LVI/384/2023 zmieniająca uchwałę budżetową na 2023 rok została podjęta przez 

Radę Powiatu jednogłośnie (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego na 2023 rok. 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym 

posiedzeniu Komisji, więc poprosił jedynie o przedstawienie autopoprawek.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak powiedziała, że zmiany w WPF dotyczą dostosowania 

wartości prognozy na rok 2023 do kwot dochodów i wydatków budżetu powiatu na rok 2023 po 

wszystkich zmianach, które się dokonały w okresie od dnia 25 sierpnia 2023 r. do dnia 29 

września 2023 r. wraz z autopoprawkami, które stanowią załącznik nr 12 do protokołu. Pełen 

zakres zmian obrazuje załącznik nr 1 i 2.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
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Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę wraz z 

autopoprawkami. 

 

Uchwała nr LVI/385/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego na 2023 rok została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (16 

głosów za) i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad 11.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia gminie Śrem pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej.  

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik omówiła projekt uchwały. Powiedziała, że w związku ze 

wzrostem kosztów zadania inwestycyjnego pn. „Budowa drogi na ul. ks. Jerzego Popiełuszki  przy 

Zespole szkół Politechnicznych w Śremie” gmina Śrem zwróciła się o zwiększenie dotacji  

z 200 000 zł do 240 000 zł. Wynika to z tego, że najkorzystniejsza oferta wyłoniona w przetargu 

przekroczyła o ponad o 30% planowane koszty inwestycji. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii klubów o projekcie 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Członek Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Zbigniew Hoffa przekazał, że Klub 

zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr LVI/386/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia gminie Śrem pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (16 głosów 

za) i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
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Ad 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

 

Radna Elżbieta Michalska poinformowała, że składa kolejną interpelację w sprawie 

zainstalowania sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy skrzyżowaniu ul. Staszica z 

ul. Grunwaldzką w Śremie (pismo w sprawie OI.0003.6.2023). Dodała, że na pierwszą 

interpelację złożoną w 2021 roku otrzymała odpowiedź z Wielkopolskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich (WZDW), że nie widzi on potrzeby zmiany organizacji ruchu. Jednak od tego 

czasu natężenie ruchu znacznie się zwiększyło.  

 

Radny Wojciech Świdurski poinformował, że składa kolejną interpelację w sprawie 

zainstalowania sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy Szkole Podstawowej im. 

Wiosny ludów w Książu Wlkp., w ciągu drogi wojewódzkiej nr 436 (pismo w sprawie 

OI.0003.5.2023). Dodał, że kilka lat temu składał podobna interpelację i otrzymał odpowiedź z 

WZDW, że na przedmiotowym przejściu nie doszło do żadnego wypadku więc nie ma potrzeby 

instalowania sygnalizacji. Natomiast w bieżącym roku w miejscowości Boguszyn na tym samym 

odcinku drogi taka sygnalizacja powstała.  

 

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań.     

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub informacje. 

 

Radni nie zgłosili głosów.     

  

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że reprezentował Radę Powiatu na 

spotkaniu seniorów w Grodzewie oraz uczestniczył w 75-leciu Zespołu Szkół Rolniczych w 

Grzybnie.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że najbliższe posiedzenia komisji 

odbędą się 26 października natomiast sesja jest zaplanowana na dzień 27 października.  

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął LVI 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1249. 
 

  

Protokołowała:  

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak   

 

 

 


